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Emne: Horsens-Hammer Hjemstavnsforening 

Lokalhistorisk Arkiv - Generalforsamling 

 2024 

   

Sted: Liselund, Vodskov 

Dato: Onsdag den 15. januar 2024  Tidsrum: 19.30 – 21  

Deltagere:  Bestyrelsen: Svend Dam Larsen, John Schødt, Jørgen Nikolaj Olsen & Ib Ulbæk samt revisorer, 

hertil godt 30 deltagere. 

Fraværende: Per Jensen og Poul Dahl 

Indkalder: Poul Dahl    Referent:  Svend Dam Larsen 

Referat til: Offentliggøres på h-hh.dk og sendes til bestyrelsen 

Dagsorden: 

1. Velkomst ved Svend Dam Larsen 

2. Valg af dirigent 

3. Bestyrelsens beretning (Svend Dam Larsen) 

4. Regnskab 

5. Indkomne forslag 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer: 

Svend Dam Larsen, John Schødt, Jørgen Olsen og Per Jensen er på valg 

7. Valg af suppleanter: 

Frank Sørensen og Jacob Arenfeldt 

8. Valg af revisorer: 

Karsten Pilgaard og Ib Ulbæk  

9. Fastsættelse af kontingent 

10. Debat om foreningens fremtidige arbejde 

11. Eventuelt 

Foredrag ved Svend Erik Mikkelsen: Naturgenopretning i Hammer Bakker. 

 

Referat fra Generalforsamlingen 

På grund af influenza måtte formanden melde forfald. Svend Dam Larsen overtog derfor jobbet som mødeleder og 

bød de mere end 30 fremmødte velkommen. Herefter gik forsamlingen over til mødets dagsorden. 

Ad 2. Valg af dirigent 

Ib Ulbæk blev indstillet af bestyrelsen og valgt. Ib konstaterede herefter, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt. 
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Ad 3. Bestyrelsens beretning 

Svend Dam Larsen aflagde på bestyrelsens vegne beretning og kom ind på nogle af de opgaver, som bestyrelsen 

har arbejdet med siden sidste generalforsamling i januar 2023: 

Arkivet har modtaget og registreret en række forskellige arkivalier, bl.a. 

- Mere end 20 malerier af Gartner-Karl modtaget fra Peter Vinther Starcke, Birket i Grindsted. 

- Gård-fotografier fra ”Nørgaard” i Grindsted fra Inge Marie Ravn, Grindsted. 

Der blev slået et slag for at få indsamlet materiale, ikke mindst fotografier, fra 1960eren og fremad. Det var en peri-

ode, hvor byerne i kommunen udviklede sig, nye parcelhuskvarterer voksede frem. Virksomheder ligeledes. 

Opgaver lige nu 

  - Vi er ved at afslutte scanning (digitalisering) af alle vore papirbilleder, Et støre udvalg vil blive lagt på h-hh.dk 

  - Vi har affotograferet og digitaliserer vore mange malerier og luftfoto. De vil blive lagt på h-hh.dk   

  - Vi modtager, registrerer og arkiverer nye arkivalier. 

Modtaget gæster i Arkivet 

  - Vi har ydet hjælp til mange ”kunder” med lokalhistoriske emner, fremskaffet billedmateriale og assisteret  

     slægtsforskere med oplysninger fra vores lokalområde.  

 Hjemmesiden, h-hh.dk,  

  Vi har nu fået luft til at forny hjemmesiden, der har fået nyt layout, bl.a. er  

     - Niels Hedins bog ” Hammer Bakker. Et Mindeskrift” lagt på. Det samme er 

     - Horsens-Hammer Årbog årgangene fra 1977 – 2014, som dermed kan læses på hjemmesiden. 

     - Det er også muligt at læse ”Oplev Hammer Bakker” og bl.a. se ”Det Historiske Kort over Hammer Bakker” 

   Vi lægger løbende nyheder på, 120-130 personer abonnerer på vores nyhedsbrev. Der er plads til flere. 

Horsens-Hammer Årbog 2023 

   Årbogen ser vi som vores flagskib, og det er da også lykkedes os at få en solid årbog ”på gaden” med  

   mange spændende lokalhistoriske artikler. Vi bestræber os på at får artikler og opslag fra hele den gamle 

   Horsens-Hammer Kommune. 

 Åbent Hus 

   I 2023 gennemførte vi endnu et velbesøgt Åbent Hus i vore vante lokaler på Liselund. Mange af vore 

   medlemmer mødte op og nye meldte sig ind. Det blev et par hyggelige dage. Vi havde lavet en mini-udstilling 

   med et udpluk af de arkivalier, som vi har modtaget, ligesom vi viste en billedserier med fotografier fra vores  

   lokalområde.   

   Som noget nyt viste vi dele af en film, som er optaget i Vodskov og Hammer Bakker. 

   Der var naturligvis også tid til at få årbogen, betale kontingent og ikke mindst drikke kaffe og snakke!  Vi har  

   arbejdet på at indsamle mail-adresser, for at få mulighed for at sende breve ud ad den vej og dermed mindske 

   portoomkostninger. 

  

Bestyrelsens beretning blev godkendt. 
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Referat fra Generalforsamlingen 

Ad 4. Regnskabet 

Svend gennemgik regnskabet for 2023. 

Indtægter 2023: 27.696 kr. Udgifter: 36.852 kr. De større udgifter blev gennemgået. De faste udgifter udgør 

en stor del af underskuddet.  

Resultatet for 2023: - 9.165 kr. 

Foreningens samlede formue viser et fald fra 95.026 kr. til 85.876 kr. 

Revisorerne Karsten Pilgaard og Ib Ulbæk havde gennemgået og godkendt regnskabet, det samme gjorde general-

forsamlingen. 

Ad 5. Indkomne forslag  

Ib Ulbæk konstaterede, at der ikke var indkommet forslag. 

Ad 6 Valg af bestyrelsesmedlemmer 

På valg var Svend Dam Larsen, John Schødt og Jørgen Nikolaj Olsen, de modtog genvalg. Og blev genvalgt.  

Per Jensen ønskede ikke genvalg. Bestyrelsen opstillede Ib Ulbæk. Ib blev valgt for et år. 

Svend Dam Larsen takkede Per for hans mangeårige indsats i foreningen.  

Bestyrelsen består således af: Poul Dahl, Svend Dam Larsen, John Schødt, Jørgen Nikolaj Olsen og Ib Ulbæk.  

 

Ad 7. Valg af suppleanter 

Jacob Arentoft og Frank Sørensen var villige til genvalg og det blev de. 

Ad 8. Valg af revisorer 

Karsten Pilgaard var villige til genvalg og det blev han. 

Bestyrelsen opstillede Frede Fladkjær i stedet for Ib, der var blevet valgt til bestyrelsen. Frede blev valgt.  

Ad 9. Fastsættelse af kontingent 

Bestyrelsen foreslog kontingentstigning fra 100 kr. til 120 kr. Et forslag fra et medlem i salen om at forhøje til  

125 kr. blev konfirmeret af Generalforsamlingen. 

Ad 10. Debat om foreningens fremtidige arbejde 

Muligheden af at søge fondsmidler til større ting blev nævnt. Spar Nord Fonden og ANTV Fonden er muligheder.  

Bestyrelsen arbejder videre med mulighederne. 

Ad 11. Eventuelt 

Intet under eventuelt. 

Dirigenten takkede for god ro og orden og gav ordet videre til Svend Dam, som afsluttede generalforsamlingen.  

Efter en kort pause fortalte Svend Erik gennem et billedforedrag om Naturgenopretningen i Hammer Bakker. Det blev 

1½-time med et inspirerende og vidende foredrag om natur, fauna og flora og om Hammer Bakkers forvandling. 

Svend Erik sammenlignede de nøgne Hammer Bakker i slutningen af 1800-tallet med de tilplantede Hammer Bakker 
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Referat fra Generalforsamlingen 

år 2000 med tæt skov, få planter, fugle, sommerfugle og insekter.  

Derefter gennemgik han formålet med naturgenopretningsprojektet og de første, foreløbige resultater af projektet 
herunder vildhestenes og kreaturernes betydning. 

Det var et interessant indlæg, som gav stof til eftertanke. 
 

 

 

Svend Dam Larsen takkede på Hjemstavnsforenings vegne Svend Erik for hans oplysende, engagerede og viden-
de foredrag og kvitterede med rødvin. 

 


